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Spørgsmål
Ministeren bedes oplyse, i hvilket omfang anlægsinvesteringerne i universiteterne
er udtryk for udmøntning af tidligere aftaler, eller om der er tale om nye initiativer, 
som skal aftales og finansieres med dette års finanslov.

Svar
Anlægsinvesteringerne i universiteterne er udtryk for udmøntning af tidligere afta-
ler, og der er derfor ikke tale om nye initiativer, som skal aftales og finansieres 
med dette års finanslov. 

Ministeriet for Videnskab, Teknologi og Udvikling gennemførte sammen med 
eksterne rådgivere i 2008-2009 en undersøgelse af tilstanden på samtlige universi-
tetslaboratorielokaler, inkl. de indfusionerede sektorforskningsinstitutioner, under 
den statslige huslejeordning. Det samlede moderniseringsbehov for universiteter-
nes laboratorielokaler blev opgjort til 6,0 mia. kr. 

Som følge af aftalen af 5. november 2009 mellem VK-regeringen, Socialdemokra-
terne, Dansk Folkeparti og Det Radikale Venstre om "Fordeling af globaliserings-
reserven til forskning og udvikling 2010-2012" er der afsat 1 mia. kr. årligt i 2010-
2012 (2010-pl) til et teknologisk løft af universiteternes laboratorielokaler under 
den statslige huslejeordning. Det teknologiske løft består primært af tilvejebringel-
sen af erstatningslokaler (nybyggeri). Samtidigt blev det besluttet at iværksætte 
grundlæggende modernisering og genopretning af laboratorielokalerne til i alt ca. 
3,0 mia. kr. (2010-pl), som finansieres inden for den statslige huslejeordnings 
rammer. Hertil kommer bidrag fra private donationer.
   
Som hidtil forudsat forventes laboratoriemoderniseringerne gennemført og alle 
tilsagn til erstatningslokaler og genopretninger afgivet med udgangen af 2016.
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